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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de vragen die uw fractie gesteld heeft in het kader 
van artikel 47 van het Reglement van Orde. 

Vraag 1: 
Klopt het dat er bij volkstuinverenigingen wachtlijsten zijn? 
a. Zo ja, waren deze wachtlijsten er al voor corona en zijn deze nu langer geworden?
b. Hoeveel mensen staan er op de wachtlijst bij de verschillende volkstuinverenigingen?
c. Hoe lang moeten mensen gemiddeld wachten tot ze een “stukje grond” kunnen gaan bewerken?

Antwoord 1: 
Ja, de meeste van de in totaal 12 volkstuinverenigingen (VTV’s) hanteren wachtlijsten. In december 
2020 hebben wij de VTV’s benaderd om een mogelijke uitbreidingsvraag te inventariseren en te 
bekijken waar de uitbreiding mogelijk is. In januari 2021 is dit onderzoek uitgebreid met het 
actualiseren van het volkstuinenbeleid in verband met de aanwezige opstallen (zie ook de artikel 47 
vragen van het CDA en van de SP). De verwachting is dat dit onderzoek voor de zomer 2021 is 
afgerond. 

a. Dit verschilt per locatie. Het merendeel van de VTV’s zien de laatste jaren een structurele
toename van de vraag naar tuintjes. Sinds corona is de stijging sterker geworden en de
wachtlijsten langer.

b. Tijdens onze inventarisatie in januari 2021 hebben wij niet van iedere VTV de gegevens
ontvangen. Bijgevoegde tabel 1 geeft per vereniging de situatie weer.
Een kanttekening is dat mensen zich waarschijnlijk voor meerdere locaties inschrijven.

c. Dit verschilt per locatie. Er zijn VTV’s die nog een beperkt aantal tuintjes beschikbaar
hebben. Andere VTV’s laten mensen die op de wachtlijst staan, al lid worden waardoor ze
met activiteiten mee kunnen doen en/of in een ‘samentuin’ kunnen werken. Er zijn ook
kleinere, zeer populaire VTV’s met vrijwel geen doorstroming. Dit betekent dat men vaker
jaren moet wachten tot men hier een tuintje bemachtigt. Ook zijn er VTV’s met een wachtlijst-
stop. Ondertussen hebben de VTV’s een aantal bestuursleden aangewezen als
belangenbehartiger en delen ze de wachtlijsten met elkaar.

https://maastricht.parlaeus.nl/user/questions/env=help/action=answerdoc/gd=22191/Antwoord_-_CDA_-_Opstallen_op_volkstuincomplexen.pdf.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/user/questions/env=help/action=answerdoc/gd=22191/Antwoord_-_CDA_-_Opstallen_op_volkstuincomplexen.pdf.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/user/questions/env=help/action=answerdoc/gd=22251/Antwoord_-_SP_-_volkstuintjes.pdf.pdf
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Vraag 2: 
Zijn er verzoeken gedaan door volkstuinverenigingen voor uitbreidingsmogelijkheden? 
 
Antwoord 2: 
Ja, zie antwoord op vraag 1.b. en tabel 1. 
 
Vraag 3: 
Is het college het met GroenLinks eens dat we tuinieren moeten stimuleren en faciliteren? 
 
Antwoord 3: 
Ja. In onze Omgevingsvisie 2040 is het belang opgenomen van stadslandbouw (teelt in collectief 
verband), volkstuinieren (teelt op een individueel perceel deel uitmakend van een vereniging) alsook 
kleinschalige voedselproductie op (tijdelijk) braakliggende gronden. 
 
Vraag 4: 
Welke mogelijkheden zijn er nu voor bewoners van onze stad om gezamenlijk dan wel individueel 
groente te verbouwen? 
 
Antwoord 4: 
Voor gezamenlijke teelt is in Maastricht-Oost LOCOtuinen actief, opgericht door burgers. Bij 
LOCOtuinen werken burgers en boeren samen aan lokale coproductie van ecologisch voedsel. Als 
lid betaal je contributie en sluit je één of meerdere oogstdeel abonnementen af. Alle VTV’s bieden 
individuele tuinen aan in verenigingsverband. Bij een aantal maakt een ‘samentuin’ beperkt 
onderdeel uit van het complex. Afdeling Vastgoed verhuurt tevens een aantal tuinen aan individuen. 
 
Vraag 5: 
Welke mogelijkheden ziet het college om deze gebieden (voor eigenbeheer of verenigingsverband) 
uit te breiden dan wel nieuwe gebieden toe te voegen? 
 
Antwoord 5: 
Voor de VTV’s die hebben aangegeven te willen uitbreiden, kijken wij naar naastgelegen 
gemeentelijke gronden. Satellietvestigingen (uitbreidingen op afstand) hebben niet de voorkeur. De 
verwachting is dat dit onderzoek voor de zomer 2021 is afgerond. Verder zijn wij in gesprek met 
LOCOtuinen voor uitbreiding naar Maastricht-West. Twee gemeentelijke locaties van ieder ca. 4,5 
hectare komen hiervoor in aanmerking. Tevens hebben wij een aantal gemeentelijke boomgaarden 
waar wij met hulp van het CNME en het IKL plukdagen voor de buurt willen organiseren. 
 
Vraag 6: 
Op welke wijze heeft het college uitvoering aan deze motie (d.d. 20/11/2012) gegeven? 
 
Antwoord 6: 
Een selectiecommissie van de gemeente Maastricht heeft eind 2014 de stadslandbouwpilot ‘De Drie 
Poorten’ aangewezen op 14 hectare gelegen tussen Kruisdonk en buitenplaats Vaeshartelt. 
Daarnaast is er op 8.000 m2 tijdelijk leegstaande terreinen bij de Kolonel Millenstraat begin 2015 het 
moesbakkeninitiatief 50|50 Be Green opgestart. Op de gemeentelijk website 
(https://www.gemeentemaastricht.nl/wonen-en-verhuizen/volkstuin-huren) staat info en gegevens 
van de VTV’s. Het CNME is middels onze natuur- en duurzaamheidseducatie programma’s het 
aanspreekpunt omtrent stadslandbouw, (moes-)tuinieren en voedseleducatie. Zij verstrekken ook op 
aanvraag workshops aan de VTV’s. 
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Hoogachtend, 

 
 
Gert-Jan Krabbendam 
Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
Wethouder Klimaat & Energie, Ruimtelijke ontwikkeling en Mobiliteit 
 
 
 
 
Tabel 1. 

 


